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  Side 2 

Skolebestyrelsesmøde – onsdag den 21. september – 17.30-18.30-20.00 
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Evt. fraværende:  

Dagsorden: 

Pkt. Anslået 

tid 

Indhold Rammer og indhold 
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0. 17.30 Besøg af Lisbeth 

Torfing og 

Henrik 

Kallestrup 

Orientering, rundvisning og drøftelse af faglokaler og udeområder 
på Højvangskolen. 
 
Referat: 
Skolebestyrelsen gik sammen med Lisbeth Torfing og Henrik 

Kallestrup på rundvisning, hvor der blev set på 
madkundskabslokalet, håndværk og design lokalerne samt på 
udeområderne.  
 
Skolebestyrelsen ønskede en drøftelse af, hvilke muligheder skolen 
har for at forbedre disse områder, da der ikke er udsigter til, at 

kommunens budget kommer til at prioritere renovering af disse 
områder foreløbig.  
 
Henrik Kallestrup informerede om Skole-, Unge, og 

Uddannelsesudvalgets anlægsramme, som primært vil kunne 
dække kapacitetsudfordringer.   
 

Skolens eget budget dækker primært lønninger og kan derfor kun 
dække almindelig vedligehold. 
 
Henrik præsenterede også nye krav til indretning af 
madkundskabslokaler.  
 
Skolebestyrelsen har spurgt, om det er muligt at benytte forældre 

som arbejdskraft. Dette er ikke muligt, da Horsens Kommune har 
et politisk ønske om at støtte de lokale håndværkere, hvilket skal 
sikres gennem håndværkeraftalen mellem kommune og lokale 
håndværkere. Herved sikres også, at arbejdet lever op til 
gældende regler og standarder, da det koordineres af 
Ejendomscenteret. Ejendomscenteret skal altid rådføres, hvis 

skolen laver ændringer eller vedligehold på bygninger. 

 
Skolebestyrelsen bad politikerne om at overveje, om der skal laves 
om i de nuværende regler, så forældre kan benyttes som 
arbejdskraft. 
 
Skolebestyrelsen har også spurgt på mulighederne for donationer, 

sponsorater og fondsansøgninger. Dette er muligt, men sagen skal 
forelægges direktionen, som skal tage stilling til indhold og krav i 
den konkrete sag.  
 
Lisbeth Torfing og Annette Schultz informerede om, at økonomien i 
kommunen er presset, hvorfor alle anlægsudgifter, som ikke 
allerede er i gang eller omhandler kapacitetsudfordringer, er sat i 

bero. Der er mulighed for at mindre projekter bliver prioriteret, 
hvis der er overskud i budgettet, men dette kræver, at der er lavet 
en helhedsplan. Denne plan kan skolen ikke selv lave.  
 
Skolebestyrelsen drøftede herefter med Henrik, Lisbeth og 

Annette, hvilke muligheder der er for at få renoveret 

madkundskab.  
Forslag: 
Vidensdeling med naboskolens skolebestyrelse.  
 
Skolebestyrelsen gav ønske til Henrik om, at der hurtigst muligt 
bliver udarbejdet en helhedsplan. 
 

1. 18.30 Formalia 

- Underskrivelse 

af referat 

Referat: 
Referatet blev underskrevet. 
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2. 18.32 Fast punkt: 

Meddelelser fra 

skolen: 

Referat: 
Punktet blev flyttet til punkt 4. 
 
 

3. 18.40 Fast punkt:  

Elevrådet 

Referat: 
Skolebestyrelsen bød de to elevrådsrepræsentanter velkommen.  
Sebastian og Oscar præsenterede sig for skolebestyrelsen og 
fremlagde punkter fra elevrådsmøder: 

1. Ønske om at lave skoledagene om blandt andet med 
længere frikvarterer og kortere skoledage. 

2. Ønske om større udvalg i boden - gerne pizza. Samt 
opstilling af en automat, som kan indeholde forskellige 
snacks. 

3. Ønske om forbedring af indeområder eks. opsætning af 
greenscreen m.m. 

 
Elevrådet ønsker, at de ovenstående punkter kan drøftes med 

skolebestyrelsen og ønsker, at punkt 1 kan drøftes først.  
Sebastian og Oscar argumenterede for at gøre skoledagen kortere.  
Skolebestyrelsen besluttede at sætte punktet på næste dagsorden 
og opfordrede elevrådet til også at drøfte punktet forud for næste 
møde, og gerne komme med konkrete forslag til ændringer. 
Skolebestyrelsen ønsker at kende rammerne for skoledagen for at 
kunne drøfte dette punkt, herunder buskørsel samt lovgivning om 

timetal m.m. 
 
Punkt 2 blev behandlet i skolebestyrelsen sidste år og skal 
evalueres på møde senere i år. 
 

4. 18.50 Budget 2023 Referat: 
Simon orienterede kort om kommende års budget. På 
skoleområdet skal der de kommende to år sparres 1% pr år, men 

samtidig bliver der også tilført 5 mio. kr. til skoleområdet til et løft 
af folkeskolen, hvilket betyder, at Højvangskolen nogenlunde 
bevarer nuværende budget i kommende skoleår. 
 

5. 19.10 Lejrskoler Efter drøftelse på sidste møde blev det besluttet at der til dette 
møde skulle være et udgiftsoverslag på de forskellige lejrskoler. 
Se bilag 1.  
 
Referat: 

Simon præsenterede nuværende budget for skolerejser, samt 
mulighederne for justering af forældrebetaling. 
Kasper præsenterede medarbejdernes input og holdninger til 
punktet.  
Skolebestyrelsen drøfte herefter antal, længde samt 
forældrebetaling.  
Skolebestyrelsen besluttede at hæve forældrebetalingen på 9. 

årgangs skolerejse til 1500kr. 

Skolebestyrelsen bad skolen om at undersøge værdien af 1 eller 2 
overnatninger på 3. årgang, samt muligheden for skolebytte på 5. 
årgang. 
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6. 19.35 Henvendelser 

fra forældre 

Referat: 
Signe præsenterede forældrehenvendelse vedr. ønske om 
fodgængerfelt og skolepatrulje ved Nordrevej/Højvangsalle. 
Se bilag 2  
 

Skolebestyrelsen besluttede at lave en henvendelse til Plan og Vej 
med ønske om et fodgængerfelt på Nordrevej. Simon tager 
kontakt til Plan og Vej inden næste møde, hvor punktet drøftes 
igen.  

 

7. 19.50 Fast punkt: Hvad 

skal 

kommunikeres 

ud? 

Referat: 
At forældrebetalingen øges på skolerejsen. 
At formand og næstformand for SUU samt skolechef besøgte 
skolen og drøftede muligheder for renovering af faglokaler med 
skolebestyrelsen. 

At elevrådsformand og næstformand deltog i mødet og 

præsenterede ønsker til drøftelse. 

8. 19.55 Fast punkt:  

Evt. 

Referat: 
Skolebestyrelsen ønsker at drøfte skolens princip om 
sponsoraftaler.  
Skolebestyrelsen besluttede at anerkende medarbejderne d. 5. 
oktober på (lærernes)medarbejdernes dag.  
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